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och fritid § 16, Lena Fransson, tf förvaltningschef SBF § 17, Tord Lilja, trafikingenjör § 17  

Val av justerare 
Pär Rickman (PRO) 

Tid och plats för justering 
2023-10-02 klockan 11:00 i Kommunkontoret 

Justerade paragrafer 
§ 15- § 20  

Underskrift 

 _________________________________________________________________ 
Annika Krispinsson, ordförande 

 _________________________________________________________________ 
Pär Rickman (PRO), justerare 

 _________________________________________________________________ 
Madeleine Dismats, sekreterare 
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Anslagsbevis  
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 
Kommunala pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 
2023-09-26 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunkontoret, Tingsgatan 11, Heby 

Justerade paragrafer 
§ 15- § 20  

Datum då anslaget sätts upp 
2023-10-02 

Datum då anslaget tas ned 
2023-10-24 

Underskrift 

_______________________ 
Madeleine Dismats 
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Kpr § 15 Dnr   

Information om mål- och budgetprocessen 
 

Beslut 

 Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 
 

Sammanfattning 
Kommunala pensionärsrådet beslutade vid föregående sammanträde att bjuda in ekonomichef till 
dagens sammanträde för att föredra Heby kommuns mål- och budgetprocess. 

Ekonomichef börjar med att beskriva årshjulet och viktiga händelser som påverkar prognoserna 
och de finansiella förutsättningarna. Exempel på viktiga händelser är bland annat Sveriges 
kommuners och regioners skatteunderlagsprognos, KPAs pensionsprognos och regeringens 
budgetproposition. Det politiska årshjulet startar varje år med strategiskt seminarium i februari. 
Därefter kommer årsbokslutet från föregående år i april som efterföljs av mål och 
budgetkonferens i slutet av april början av maj. Kommunstyrelsen beslutar sedan om preliminär 
budget och budgetramar för nämnderna på sitt sammanträde i juni. Beslut om mål och budget för 
kommande år beslutas av kommunfullmäktige i november och nämndernas beslutar sedan om sin 
detaljbudget i sina verksamhetsplaner som beslutas i december. 

Ett annat viktigt verktyg som används i mål- och budgetprocessen är omvärldsanalysen. 

Målstyrningen i Heby kommun: 
Visionen pekar i vilken riktning kommunen ska sträva. 
Målen ger inriktning för mandatperiod, år och budgetperiod. 
Mål- och budgetdokumentet ger närmare styrning av kommande budget- och planperiod. 
De finansiella målen ger långsiktigt och kortsiktig styrning av hur ekonomin ska utvecklas.  
Investeringsplaner tydliggör behov som behöver avvägas mot vad som är ekonomiskt möjligt att 
genomföra. 

Förutsättningar i mål och budget 2023-2026: 
Skatteunderlagsprognos och index (PKV) från 28 april (SKR) 
Beräkning av effekter gällande pensionärer, ny prognos 17 mars 
Anpassning av PKV genom att effekt av nytt pensionsavtal exkluderas 
Effektiviseringskrav 2,0 % under budget och planperiod 
Skatteberäkning som utgår från befolkningsökning med 100 invånare. 

Prognos för 2023 års budgetresultat: +4,1 mkr mot budget. 
Budget för 2024 bedöms till +5,0 mkr. 
Budgetperioden för 2024-2026 kan sammanfattas till följande vad gäller prognoser: år 2024 
prognosticeras bli ett svagt ekonomiskt år med återhämtning under 2025-2026 och det tros bli en 
svagare utveckling av skatteintäkterna fram till 2030 (jämför 2021-2022). 
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Vad händer nu? 

 Nämnderna återrapporterar till preliminär mål och budget i oktober. Detta inbegriper 
ekonomisk ram, uppdrag och mått för måluppföljning. 

 Kommunstyrelsen bereder mål och budget till fullmäktige i november 
 Kommunstyrelser behandlar mål och budget på sitt sammanträde den 8 november 
 Kommunfullmäktige beslutar om mål och budget på sitt sammanträde den 21 november 
 I december beslutar nämnderna om sina verksamhetsplaner för kommande år. 

 

 

Beslutsunderlag 
Bildspel – Information budgetprocess 2023-09-26 
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Kpr § 16 Dnr KS/2023:33 106 

Information Minken och övrig information från kultur- och 
fritidsenheten 

 
Beslut 

 Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 
 

Sammanfattning 
Enhetschef från kultur- och fritidsenheten har bjudits in till pensionärsrådets sammanträde för 
att informera om Minken i Morgongåvas aktiviteter. Dessutom passar enhetschef på att informera 
om annat som är på gång inom kultur- och fritidsenheten som kan vara av intresse för 
pensionärsrådet att veta om. 

ULs bussar kör inte genom Heby tätort efter kl. 19.00 på grund av att ungdomar kastar sten på de 
passerande bussarna. Det har förutom stenkastning på bussar även förekommit sabotage, 
vandalisering och nedskräpning på parkeringen till Heby arena av EPA-ungdomar. Problemet är 
även att ungdomar från andra kommuner åker till Heby för detta. Polisen kommer att genomföra 
extra insatser och kultur- och fritidsenheten kommer tillsammans med föreningslivet anordna 
nattvandringar för att synas och därigenom skapa trygghet. Även skolan kommer ta upp 
problemen på föräldramöten så att varje förälder är medveten om problemen och kan tala med 
sina barn. 

Uppsala Nya tidning (UNT) kommer inte längre att skickas ut i brevlådorna i Heby kommun. Detta 
omfattar även biblioteken. Det pågår samtal med UNT just nu om tidningen eventuellt kan komma 
att skickas per post till Heby kommuns bibliotek men inget beslut därom är ännu fattat. Det skulle 
också då innebära att när tidningen väl kommer fram så är den alltifrån en till tre dagar ”gammal”. 
Biblioteken kommer att erbjuda tidningen för de som kommer in och vill läsa den via surfplattor. 
Pensionärsrådet framför att det är önskvärt att biblioteken gör en undersökning bland 
pensionärer för att se om det ändå är önskvärt med tillgång till papperstidning, även om den 
skulle vara några dagar gammal. 

Kultur- och fritidsenheten klarade sig bra från översvämningarna med undantag av Tegelvallen 
där vattennivån mätte 160 cm över marknivå. Läktaren beräknas klara sig. Planen, klubbhuset 
och en del andra byggnader har blivit utdömda, men vad gäller planen har andra experter kallats 
in för att bedöma underlaget. Barn- och ungdomsverksamheten har flyttats till bakom Heby arena 
och herrlaget tränar i Vittinge/Morgongåva. Det är en tuff situation för föreningarna.  

Taxorna och avgifterna för hyra av lokaler och hallar höjdes förra året, dessa höjningar berodde 
på att de inte höjts på flera år. Under 2024 är förslaget att taxorna och avgifterna inom området 
generellt blir oförändrat, och om det föreligger något förslag om ändring är detta marginellt. 

Minken i Morgongåva är en verksamhet för daglediga och är öppet tisdag kl. 13.00 – 15.00. Det är 
en mindre grupp personer som kommer dit och spelar kort. PRO och SPF saknar riktiga lokaler 
för sina möten och aktiviteter och önskar att enhetschef tar med sig frågan och undersöker om 
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t.ex. Ramsjövallens lokaler kan hyras utan att personal närvarar. Enhetschef tar med sig frågan 
och kontaktar Ulla-Britta Andersson (PRO Vittinge). 

Sala kommun bedriver ”seniorskola” och pensionärsrådet har under sitt förmöte tagit upp om 
detta är något som kultur- och fritidsenheten skulle kunna undersöka om det är något som möjligt 
att införa även Heby kommun. Enhetschef för kultur- och fritid tar med sig frågan och 
återkommer. 

Pensionärsrådet passar även på att fråga på vilka grunder underhållet för Laksjön drogs in innan 
sommaren. Heby kommun har fem stycken kommunala badplatser. Laksjön är inte en av dessa. 
Det som dragits in är skötselbidraget och föreningen är istället hänvisade till att ansöka om 
föreningsbidrag. 

 

Beslutsunderlag 
Muntlig information 

 

 
Delges 

Enhetschef kultur- och fritid 
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Kpr § 17 Dnr KS/2023:33 106 

Information om banvallen Tärnsjö och Brogatan Heby 
 

Beslut 

 Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 
 

Sammanfattning 
Tillförordnad förvaltningschef för samhällsbyggnadsförvaltningen och trafikingenjör är inbjudna 
till dagens sammanträde för att besvara pensionärsorganisationernas frågor: 

 Vid gamla banvallen i Tärnsjö har kommunen tagit ned skyltarna för gång och cykelväg. 
Då många pensionärer använder banvallen för motion upplevs det väldigt otryggt då det 
förekommer körning med mopeder och motorcyklar på banvallen. Tänker kommunen 
dra in underhållet för banvallen. 

 Då kommunen har tagit över Brogatan i Heby, går det att med enkla medel förstärka 
trafiksäkerheten vid övergångställena vid Ica i Heby. Det är mång äldre som går över där 
och en del med rullatorer. 

Banvallen i Tärnsjö 

Banvallen i Tärnsjö är ingen formell gång- eller cykelväg. Den har tidigare varit felaktigt skyltad 
som detta. Banvallen har inget underhåll från kommunen eftersom den ej är med i detaljplanen 
som gång- och cykelväg.  

Brogatan genom Heby 

Brogatan i Heby är inte en kommunal väg och har inte tagits över av kommunen. De gator som ska 
tas över av Heby kommun är Stationsvägen och Skolgatan. Det Heby kommun kan göra är att 
utföra en trafikmätning och om detta påvisar att många av fordonen som passerar överskrider 
hastighetsbegränsningen så kan denna information överlämnas till Polisen som i sin tur kan 
genomföra t.ex. hastighetskontroller på aktuell vägsträcka. Heby kommun får inte göra åverkan 
på statliga vägar utan ansvaret ligger hos Trafikverket, likaså övergångsställena vid statliga vägar. 

Pensionärsrådet undrar även om gatljusen. De flesta som bor utefter kommunala vägar upplever 
de nya armaturerna som positiva. De ersatta armaturerna lyser upp på rätt ställe. På de sträckor 
som inte är kommunala har samfällighetsföreningar fått erbjudande om att överta befintliga 
gatljus, bl.a. har en samfällighetsförening i Kerstinbo valt att göra detta. Trafikverket har erbjudits 
att ta över den kommunala belysningen utefter statliga vägar men ännu inte kommit med slutligt 
svar då de fortsatt utreder frågan. Att släcka ned gatubelysningen utefter icke kommunala vägar 
och gator är ett politiskt beslut som verkställs av förvaltningen. 
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Beslutsunderlag 
Muntlig information. 
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Kpr § 18 Dnr KS/2023:33 106 

Mötesanteckningar från pensionärsorganisationerna 
 

Beslut 

 Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 
 

Sammanfattning 
Pensionärsorganisationerna har under sitt förmöte den 4 september 2023 tagit fram följande 
frågor som de önskar få behandlade/besvarade under dagens sammanträde. 

Vid gamla banvallen i Tärnsjö har skyltar för gång och cykelväg tagits ned. Kommer 
kommunen dra in underhållet för banvallen? 
Besvarad under Kpr § 17/2023. 

Uppsala Nya Tidning drar in papperstidningen i Heby kommun. Kan kommunen se till så 
den finns tillgänglig på biblioteken? 
Besvarad under Kpr § 16/2023. 

Brogatan genom Heby – förstärka övergångsställena vid Ica Heby Kommun 
Besvarad under Kpr § 17/2023. 

I samband med att man tittar på vad Tegelbacken skall användas till, går det att göra en 
föreningslokal där då det finns behov av ”gratis” samlingslokal. 
Leif Nilsson (S) representant från Hebygårdar svarar att det i dagsläget inte finns något beslut om 
vad som ska göras av lokalen Tegelbacken. En del av fastigheten kommer troligen att rivas. Vad 
som ska göras och vilka verksamheter som kan vara lämpliga för lokalen utreds, ett förslag har 
varit att göra om Tegelbacken till skollokaler för SFI/Centrum för Livslångt Lärande (CLL). 

Salas kultur och fritid har en ”seniorskola”, kan man titta på om det är något man kan ta 
efter i Heby kommun? 
Enhetschef för kultur- och fritidsenheten har fått frågan och tagit den med sig, se Kpr § 16/2023. 

   

  

Beslutsunderlag 
Mötesanteckningar, 4 september 2023. 
Muntlig information. 
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Kpr § 19 Dnr KS/2023:34 106 

Föredragning av politiker valda till kommunala 
pensionärsrådet 

 
Beslut 

 Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 
 Kommunikationsstrateg bjuds in till nästa kommunala pensionärsrådets nästa sammanträde. 
 

Sammanfattning 
Vid varje sammanträde för pensionärsrådet föredrar de deltagande representanterna från 
respektive nämnd vad som är på gång inom deras olika verksamheter. 

Ann-Christine Grattback (S) för kommunstyrelsen: 
Ekonomin har redan föredragits av ekonomichef i början av dagens sammanträde. Rektor från 
Centrum för Livslångt Lärande (CLL) besökte kommunstyrelsens senaste sammanträde och 
presenterade verksamheterna SFI och arbetsmarknadsenheten. Samtidigt pågår projektet 
”Portalen” inom CLL där bl.a. arbetsmarknadsenheten samarbetar för att minska arbetslösheten. 
Detta projekt sponsras även av samordningsförbundet. Under föregående sammanträde fick 
kommunstyrelsen även information om översvämningarna.  
De kommunövergripande förslag till inriktningsmål har lagts fram av kommunstyrelsen och 
beslutas av kommunfullmäktiga i samband med budget. 
Det har inkommit en skrivelse från utvecklingsrådet i Östervåla gällande det nya vård- och 
omsorgsboendet i norra kommundelen och kommunstyrelsen har uppdragit förvaltningen att ta 
fram förslag på svar. 

Göran Hillbom (C) för utbildningsnämnden: 
Byggnationen av Vittinge skola och förskola rullar på. Nämnden ska göra studiebesök i oktober. 
Av eleverna som gick ut i somras var det endast 11 % som saknade gymnasiebehörighet, vilket 
kan jämföras med föregående år då 34 % av eleverna som slutade årskurs nio saknade 
gymnasiebehörighet. Det är ett resultat av de insatser som har satts in, bl.a. att få eleverna till 
skolan. Projekten och insatserna är pågående. 
Utbildningsnämnden har sänkt sina kostnader, problemet i ekonomin ses främst vara dyra 
lokalkostnader, lite höga gymnasiekostnader och för dyr mat. 

Bernt-Erik Rutström (S) för samhällsbyggnadsnämnden: 
För samhällsbyggnadsnämnden har senaste sammanträdet fokuserat kring översvämningarna. 
Reningsverket i Heby fick p.g.a. rådigt ingripande av personal, inga skador till följd av 
översvämningen utan kunde startas efter fyra dagar när vattnet dragit undan från själva 
reningsverket. I Östervåla har reningsverket fungerat under översvämningen.  
Inom området ekonomi har samhällsbyggnadsnämnden tagit fram förslag om att taxorna för 
sophämtning samt VA ska höjas. VA-taxan kommer att bli avsevärt högre då den inte höjts sedan 
2016 samt att flera stora investeringar behöver genomföras. Taxan föreslås höjas med 15 % 
under tre år. Sopavgiften föreslås höjas med en indexering om 2 % per år. 
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Samhällsbyggnadsnämnden har kommit överens om att inte bygga Lundavägen i det nya 
bostadsområdet i Östevåla. Skälet är att det inte inkommit några intressenter för att bygga på 
området. Om efterfrågan på dessa tomter skulle uppstå kan kommunen snabbt åtgärda 
ledningsnät och gator eftersom allt är planerat och färdigt. 
Byggnationen av parken vid Lövsta har skjutits upp för att istället lägga dessa resurser på att byta 
ut armaturerna inom planerat område i hela kommunen. I och med ny armatur minskar 
driftkostnader och även anslutningskostnader. 
Översiktsplaner pågår över hela kommunen. Det kommer att ske träffar i norra och södra 
kommundelen dit allmänheten bjuds in för att lämna sina synpunkter och önskemål för 
översiktsplanerna. Samhällsbyggnadsnämnden hoppas att så många som möjligt kommer och till 
träffarna och utnyttjar sin chans att påverka. Datumen för träffarna kommer att annonseras på 
kommunens hemsida och via kommunens social medier. Pensionärsrådet önskar bjuda in 
kommunikationsstrateg till nästa sammanträde för att få information om hur kommunen når ut 
till sina medlemmar och varför man i detta fall enbart använder sig av digitala 
kommunikationsvägar. 

Leif Nilsson (S) för Hebygårdar/Hebyfastigheter: 
Byggnationen i Morgongåva ligger på paus just nu. Har två år på sig att färdigställa.  

Carola Eriksson (S) för kultur- och fritidsnämnden: 
Enhetschefen för kultur och fritid har redan informerat om vad som är på gång inom nämndens 
områden. 

Annika Krispinsson (C) för vård- och omsorgsnämnden: 
Inom individ- och familjeomsorgen (IFO) ökar antalet placeringar av både barn och vuxna. 
Ekonomiskt bistånd har stagnerat i behov.  
Ett problem som nämnden ser är att de dåliga kommunikationerna för pendlare med bl.a. många 
inställda tåg har varit en av anledningarna till att flera socialsekreterare valt att avsluta sin 
anställning i Heby kommun. 
Vård- och omsorgsnämnden prognosticeras att göra ett underskott mot budget vid årsbokslutet 
för 2023. 
Under föregående sammanträde hade nämnden en kvalitetsdag där man jobbade mycket med 
workshop och i mindre grupper för att diskutera ”vad är kvalitet?”. 
Den 16 november förra året beslutade vård- och omsorgsnämnden att hitta ersättningsboenden 
till brukarna som bodde på Tallgården för att det skulle avvecklas senast den sista juni 2023. 
Vård- och omsorgsnämnden beslutade även att uppdra till förvaltningen att ta fram en förstudie 
och behovsanalys om Tallgården kan göras om till ett modernt vård- och omsorgsboende. 
Behovsanalysen är pågående och ligger för tillfället hos Hebygårdar som ska räkna fram 
kostnadsförslag för de behov som vård- och omsorgsnämnden har. Hebygårdar har aviserat att 
deras svar kommer i slutet av oktober och därefter kan förvaltningen sammanställa 
behovsanalysen för beslut i vård- och omsorgsnämnden. När vård- och omsorgsnämnden 
behandlat och antagit behovsanalysen kommer den att överlämnas till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 
Muntlig information. 

Delges 

Kommunikationsstrateg 
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Kpr § 20 Dnr KS/2023:29  

Information och rapporter 
 

Beslut 

 Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 
 

 

Sammanfattning 
Vid föregående sammanträde efterfrågades information om färdtjänstens öppettider 
samt kommunens ansvarsförsäkring. Dessa finns besvarade i mailsvar från enhetschef 
bistånd samt kommunjurist som varit i kontakt med upphandlat bolag som utför 
färdtjänsten i Heby kommun. 

 

Beslutsunderlag 

Kf § 66. 

KPRs frågor om färdtjänst samt kommunens olycksfallsförsäkring 

 
 

 

 
 

 

Heby kommun
Dnr: Kpr/2023-09-26
HandlingsId: 2023:2222
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